

2. *Considers* that the case of the petitioner has been satisfactorily settled;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

441st meeting,
10 July 1952.

599 (XI). Petitions from the Chiefs of the Aulihan tribe (T/Pet.11/230) and from Ugaz Ghedi Dahor (T/Pet.11/231) concerning Somaliland under Italian administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its eleventh session the petitions from the Chiefs of the Aulihan tribe (T/Pet.11/230), and from Ugaz Ghedi Dahor (T/Pet.11/231), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/978) as well as of the oral statement¹¹⁹ of the special representative, in particular that:

(a) No discretionary powers were exercised by the Resident of Bardera who selected the members of the Residency Council in conformity with Ordinance No. 18 of 20 October 1951,

(b) Residency representatives to the Regional Assembly which was to designate the regional members in the Territorial Council were not selected by the Resident, but by the Residency Council,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Further draws the attention* of the petitioners to the following recommendation on the Territorial Council, residency councils and municipal councils adopted by the Council at its eleventh session:

"The Council, noting with satisfaction that during the year under review municipal councils were created in the urban centres of the Territory and that a functional committee of the Territorial Council has been established and will be sub-divided into political and economic sections as soon as possible, recommends that the Administering Authority devote particular attention to developing further the use of functional committees, not only in the Territorial Council but in the residency councils and municipal councils as well, in order that the practical political experience of the representatives in these bodies may be increased, and expresses the hope that the promising development of political maturity among Somalis, and the increasingly representative character of the political bodies, will provide a basis for a progressive expansion of their powers.";

¹¹⁹ *Ibid.*

2. *Considère* que cette affaire a été réglée de manière satisfaisante;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

441ème séance,
10 juillet 1952.

599 (XI). Pétitions des chefs de la tribu des Aoulihan (T/Pet.11/230) et d'Ugaz Ghedi Dahor (T/Pet.11/231) concernant la Somalie sous administration italienne

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa onzième session, les pétitions des chefs de la tribu des Aoulihan (T/Pet.11/230) et d'Ugaz Ghedi Dahor (T/Pet.11/231), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/978), ainsi que de la déclaration verbale¹¹⁹ du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) Le Résident de Bardera n'a fait usage d'aucun pouvoir discrétionnaire; il a choisi les membres du Conseil de résidence conformément à l'ordonnance No 18 en date du 20 octobre 1951,

b) Les représentants de la Résidence à l'Assemblée régionale, laquelle est chargée de désigner les membres régionaux au Conseil territorial, n'ont pas été choisis par le Résident, mais par le Conseil de résidence,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Attire en outre l'attention* des pétitionnaires sur la recommandation suivante que le Conseil a adoptée à sa onzième session en ce qui concerne le Conseil territorial, les conseils de résidence et les conseils municipaux:

"Le Conseil, notant avec satisfaction la création, au cours de l'année sous revue, de conseils municipaux dans les centres urbains du Territoire et d'une commission technique du Conseil territorial qui sera subdivisée aussitôt que possible en section politique et en section économique, recommande que l'Autorité chargée de l'administration consacre une attention particulière à la possibilité d'utiliser davantage les commissions techniques, non seulement au sein du Conseil territorial, mais également dans les conseils de résidence et les conseils municipaux, afin d'accroître l'expérience politique des représentants siégeant dans ces organes, et exprime l'espoir que la maturité politique croissante des Somalis et le caractère de plus en plus représentatif des organes politiques permettront d'étendre progressivement leurs pouvoirs";

¹¹⁹ *Ibid.*

3. *Considers* that under the circumstances no recommendation by the Council is necessary concerning the particular case of the petitioners;

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

441st meeting,
10 July 1952.

600 (XI). Petition from Miss E. Sylvia Pankhurst (T/Pet.11/232) concerning Somaliland under Italian administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its eleventh session the petition from Miss E. Sylvia Pankhurst (T/Pet. 11/232), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/978) and in particular that there are no provisions forbidding import into the Territory or circulation therein of the book referred to in the petition,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioner to the assurance given by the Administering Authority in connexion with the book referred to in the petition;

2. *Considers* that under the circumstances no recommendation by the Council is necessary;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

441st meeting,
10 July 1952.

601 (XI). Petition from Mr. Barud Ismail Raghe (T/Pet.11/233) concerning Somaliland under Italian administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its eleventh session the petition from Mr. Barud Ismail Raghe (T/Pet. 11/233), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/982) as well as of the oral statement¹²⁰ of the special representative, in particular that:

¹²⁰ *Ibid.*

3. *Estime* que, dans ces conditions, le cas particulier des pétitionnaires n'appelle aucune recommandation de sa part;

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

441ème séance,
10 juillet 1952.

600 (XI). Pétition de Mlle E. Sylvia Pankhurst (T/Pet.11/232) concernant la Somalie sous administration italienne

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa onzième session, la pétition de Mlle E. Sylvia Pankhurst (T/Pet.11/232), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/978), d'où il ressort notamment qu'aucune disposition n'interdit l'importation ni la diffusion dans le Territoire du livre dont il est question dans la pétition,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* de la pétitionnaire sur les assurances données par l'Autorité chargée de l'administration en ce qui concerne le livre dont il est question dans la pétition;

2. *Considère* que, dans ces conditions, cette pétition n'appelle aucune recommandation de sa part;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle de la pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

441ème séance,
10 juillet 1952.

601 (XI). Pétition de M. Barud Ismail Raghe (T/Pet.11/233) concernant la Somalie sous administration italienne

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa onzième session, la pétition de M. Barud Ismail Raghe (T/Pet.11/233), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/982), ainsi que de la déclaration verbale¹²⁰ du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

¹²⁰ *Ibid.*